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Antoni Cañete sobre les baixes laborals flexibles: “Cal adoptar 

mecanismes de flexiseguretat, adaptant-nos als canvis del 

mercat de treball amb flexibilitat per a les empreses i seguretat 

per als treballadors” 

El president de PIMEC alerta que la reducció de la jornada laboral, tal com està 

plantejada, “ens restaria competitivitat i productivitat”, fet pel qual defensa tenir en 

compte la mida empresarial a l’hora de legislar 

Barcelona, 15 d’octubre del 2024. El president de PIMEC, Antoni Cañete, ha estat avui 

entrevistat al programa “Cafè d’idees” de RTVE, on s’han abordat diferents temes 

d’actualitat, com les baixes laborals flexibles. Sobre aquesta qüestió,  ha alertat que 

l’absentisme s’ha doblat en el nostre país en els darrers anys en comparació amb la 

resta d’Europa. Per això, ha demanat agilitzar la gestió de les altes i les baixes 

mèdiques, aprofitant tota la capacitat del sistema sanitari públic i privat, “posant 

les persones al centre i fent pedagogia”. Així mateix, ha tornat a insistir en la importància 

d’adoptar mecanismes de flexiseguretat, adaptant-nos als canvis del mercat de treball 

amb flexibilitat per a les empreses i seguretat per als treballadors, “per apropar-nos al 

cas de Dinamarca, on tenen un atur molt baix”.  

Sobre la reducció de la jornada laboral, Cañete considera que ningú es pot negar a 

cobrar més i treballar menys, però creu que aquest debat “s’ha d’abordar amb 360º 

perquè afecta la productivitat, la competitivitat i la viabilitat de les empreses”. “Tal 

com està plantejada, impossibilitaria complir amb la llei a moltes pimes que actualment 

ja no troben professionals qualificats, com és el cas de les farmàcies”, ha dit a tall 

d’exemple. En relació amb aquest tema, ha finalitzat la seva intervenció explicant que 

molts dels convenis col·lectius ja estan per sota d’aquestes 37,5 hores en l’actualitat.  

En resposta a una pregunta de la presentadora, Gemma Nierga, en referència al nou 

govern català, Cañete ha reclamat la necessitat d’un finançament just per a 

Catalunya, que sigui tractor i no extractor, i ha defensat uns pressupostos amb 

partides suficients i un Executiu que prioritzi les pimes a l’hora de legislar”. A més, ha 

afegit que aquest darrer punt implica tenir en compte la mida empresarial, ja que 

assegura que “no es pot fer la mateixa llei per un hotel de mil habitacions que per a un 

de 100”. A més, ha lamentat que la mida de les pimes espanyoles “és més petita que la 

de la resta dels països del nostre entorn”.  

Al llarg de l’entrevista s’ha parlat d’immigració i el president de PIMEC ha tornat a 

esmentar la manca de personal qualificat, com passa al sector primari, dient que sense 

aquesta “no haguéssim pogut cobrir aquesta necessitat”. Cañete ha comentat que “la 

immigració és necessària i ha d’estar ben regulada, ja que no pot seguir arribant 

d’una forma desestructurada i que genera situacions lamentables”.  

https://www.rtve.es/television/20241015/canete-proposa-financament-com-lalemany-bo-per-a-tothom/16287978.shtml

